

WHO Statement on the third meeting of the IHR Emergency committee concerning Middle East respiratory syndrome coronavirus (MERS-CoV)

The third meeting of the Emergency committee convened by the Director-General under the International Health Regulations (2005) was held by teleconference on 25 September 2013.

During the informational session, Kingdom of Saudi Arabia and Qatar presented on recent developments in their countries. The WHO Secretariat provided an update on epidemiological developments, Hajj and Umrah and recent WHO activities related to MERS-CoV. The Committee reviewed and deliberated on the information provided.

The Committee concluded that it saw no reason to change its advice to the Director-General. Based on the current information, and using a risk-assessment approach, it was the unanimous decision of the Committee that the conditions for a Public Health Emergency of International Concern (PHEIC) have not at present been met.

While not considering the events to constitute a PHEIC, Members of the Committee reiterated their prior advice for consideration by WHO and Member States and emphasized the importance of:

Déclaration de l'OMS à l'issue de la troisième réunion du Comité d'urgence du RSI concernant le coronavirus du syndrome respiratoire du Moyen-Orient (MERS-CoV)

La troisième réunion du Comité d'urgence convoquée par le Directeur général en vertu du Règlement sanitaire international (2005) s'est tenue à Genève par téléconférence le 25 septembre 2013.

Au cours de la séance d'information, le Royaume d'Arabie saoudite et le Qatar ont fait le point sur les derniers développements survenus dans leur pays. Le Secrétariat de l'OMS a fait le point sur la situation épidémiologique, le Hadj et l'Umrah et les activités récentes de l'OMS en rapport avec le MERS-CoV. Le Comité a examiné les informations fournies et délibéré.

Le Comité n'a pas jugé utile de modifier son avis au Directeur général. Il a décidé à l'unanimité qu'au regard des informations désormais disponibles et en appliquant une méthode fondée sur l'évaluation du risque, les conditions d'une urgence de santé publique de portée internationale n'étaient à l'heure actuelle pas réunies.

Si les membres du Comité ne considèrent pas les événements comme constituant une urgence de santé publique de portée internationale, ils ont néanmoins réitéré leurs recommandations antérieures à l'intention de l'OMS et des États Membres quant à l'importance:

strengthening surveillance, especially in countries with pilgrims participating in Umrah and the Hajj;

- continuing to increase awareness and effective risk communication concerning MERS-CoV, including with pilgrims;
- supporting countries that are particularly vulnerable, especially in Sub-Saharan Africa taking into account the regional challenges;
- increasing relevant diagnostic testing capacities;
- continuing with investigative work, including identifying the source of the virus and relevant exposures through case control studies and other research; and
- timely sharing of information in accordance with the International Health Regulations (2005) and ongoing active coordination with WHO.

The WHO Secretariat will continue to provide regular updates to the Members, and currently anticipates reconvening the Committee in late November 2013. Any serious new developments may require re-convening the Committee before then. Based on these views and the currently available information, the Director-General accepted the Committee's assessment and thanked its Members for their advice. ■

- de renforcer la surveillance, en particulier dans les pays où des pèlerins participent à l'Umrah et au Hadj;
- de continuer à communiquer efficacement sur le risque concernant le MERS-CoV, en sensibilisant notamment les pèlerins;
- de soutenir les pays particulièrement vulnérables, spécialement en Afrique subsaharienne, en tenant compte des difficultés régionales;
- d'accroître les capacités de diagnostic nécessaires;
- de poursuivre le travail d'investigation, y compris pour identifier la source du virus et les expositions en cause grâce à des études cas-témoins et d'autres recherches; et
- d'échanger rapidement les informations conformément au Règlement sanitaire international (2005), en continuant à agir dans le cadre d'une coordination active avec l'OMS.

Le Secrétariat de l'OMS continuera à tenir les membres régulièrement informés de la situation, et prévoit pour l'instant de convoquer à nouveau le Comité fin novembre 2013. Un fait nouveau grave pourrait exiger une nouvelle convocation du Comité avant cette date. Sur la base de ces considérations et des informations actuellement disponibles, le Directeur général a accepté l'évaluation du Comité et remercié les membres de leur contribution. ■

How to obtain the WER through the Internet

- (1) WHO WWW SERVER: Use WWW navigation software to connect to the WER pages at the following address: **<http://www.who.int/wer/>**
- (2) An e-mail subscription service exists, which provides by electronic mail the table of contents of the WER, together with other short epidemiological bulletins. To subscribe, send a message to **listserv@who.int**. The subject field should be left blank and the body of the message should contain only the line `subscribe wer-reh`. A request for confirmation will be sent in reply.

Comment accéder au REH sur Internet?

- 1) Par le serveur Web de l'OMS: A l'aide de votre logiciel de navigation WWW, connectez-vous à la page d'accueil du REH à l'adresse suivante: **<http://www.who.int/wer/>**
- 2) Il existe également un service d'abonnement permettant de recevoir chaque semaine par courrier électronique la table des matières du REH ainsi que d'autres bulletins épidémiologiques. Pour vous abonner, merci d'envoyer un message à **listserv@who.int** en laissant vide le champ du sujet. Le texte lui-même ne devra contenir que la phrase suivante: `subscribe wer-reh`.

WWW access • **<http://www.who.int/wer/>**

E-mail • send message **subscribe wer-reh** to **listserv@who.int**

Fax: (+4122) 791 48 21/791 42 85

Contact: wantzc@who.int or wer@who.int

Accès WWW • **<http://www.who.int/wer/>**

Courrier électronique • envoyer message **subscribe wer-reh** à **listserv@who.int**

Fax: +41-(0)22 791 48 21/791 42 85

Contact: wantzc@who.int ou wer@who.int

我们的产品



大数据平台

国内宏观经济数据库

国际经济合作数据库

行业分析数据库

条约法规平台

国际条约数据库

国外法规数据库

即时信息平台

新闻媒体即时分析

社交媒体即时分析

云报告平台

国内研究报告

国际研究报告

预览已结束，完整报告链接和二维码如下：

https://www.yunbaogao.cn/report/index/report?reportId=5_28069

